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V. setkání starostů obcí DSO Lanškrounsko 
Lanškroun 28.06.2018  

Zpráva o činnosti Centra společných služeb  
DSO Lanškrounsko 

za období 21.12.2017 až 28.06.2018 

Na IV. setkání starostů členských obcí Dobrovolného svazku obcí Lanškrounsko v rámci 
projektu „Posilování administrativní kapacity obcí na bázi meziobecní spolupráce“ (zkráceně 
Projekt Centra společných služeb – CSS), které se konalo dne 21.12.2017 v Krasíkově, byla 
přednesena zpráva o činnosti CSS za období druhého pololetí roku 2017. Dnes předkládám 
zprávu o činnosti CSS za první pololetí roku 2018. Připomínám, že nositelem projektu je Svaz 
města a obcí ČR (SMO ČR).  

Personální obsazení 
V 1. pololetí 2018 došlo k další významné změně v personálním složení týmu CSS. V souvislosti 
s nabytím účinnosti obecného nařízení EU o ochraně osobních údajů (GDPR) byla se Svazem 
měst a obcí ČR uzavřena smlouva na rozšíření úvazků v rámci CSS o pozici 
pověřence/specialisty pro ochranu osobních údajů. Výše úvazku, který je financován 
z Projektu, činí 0,4 a o tento úvazek se podělili RNDr. Antonín Fiala (0,3 úvazku), který se tak 
stal novým členem týmu CSS Lanškrounsko a o 0,1 se rozšířil úvazek dosavadní specialistky pro 
rozvoj mikroregionu Simony Dudkové. K této změně došlo od 1. května. Od tohoto data tedy 
tým CSS pracuje ve složení: 

• Ing. Jan Šebrle – manažer CSS (úvazek 1) a specialista na veřejné zakázky (úvazek 0,3) 

• Simona Dudková – specialistka pro rozvoj mikroregionu (úvazek 1) a 
pověřenec/specialista pro ochranu osobních údajů (úvazek 0,1) 

• Ing. Josef Franc – specialista na veřejné zakázky (úvazek 0,3) 

• RNDr. Antonín Fiala – pověřenec/specialista pro ochranu osobních údajů (úvazek 0,3). 

Vzdělávání zaměstnanců 
Jak jsem již v minulých zprávách o činnosti uvedl, v podmínkách projektu CSS je i povinnost 
vzdělávání, které je hodnoceno systémem kreditů. Proto zde jen připomenu, že v metodice 
vzdělávání bylo stanoveno, že zaměstnanci musí získat každý rok určitý počet kreditů ze 
školení. Pro každý rok musí manažer CSS získat alespoň 100 kreditů, pro letošní rok musí získat 
specialista na rozvoj regionu, specialista na veřejné zakázky po 80 kreditech a 
pověřenec/specialista pro ochranu osobních údajů rovněž 80 kreditů. V případě 
kumulovaných funkcí se kredity nesčítají, ale platí povinnost získat počet kreditů podle 
nejvyššího zařazení do funkce. Do vzdělávání se započítávají také pravidelná tematická setkání 
zaměstnanců CSS, kde se vyměňují zkušenosti a dobré praxe. Tato setkání se konají 1x za rok; 
před několika dny se uskutečnilo letošní setkání. Pro specialisty na veřejné zakázky platí 
povinnost ještě v tomto roce absolvovat jedno až dvoudenní odbornou stáž u zkušeného 
zadavatele veřejných zakázek. Na uplynulé pololetí bylo vypsáno několik zajímavých 
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prezenčních školení zaměřených zejména na zavedení GDPR, hospodaření s majetkem obcí, 
odměňování zastupitelů, zadávání veřejných zakázek atd. Na druhé pololetí zatím školení 
nejsou vypsána, pouze na říjen po proběhlých komunálních volbách je plánováno v Táboře 
Celostátní setkání zaměstnanců CSS podobně, jako bylo v minulém roce na Medlově. 

Webové stránky DSO LANŠKROUNSKO 
V rámci činnosti CSS byly již v roce 2016 zprovozněny webové stránky DSO Lanškrounsko, na 
nichž jsou uveřejněny nejrůznější informace o členských obcích a o akcích, které se v regionu 
odehrávají. Adresa stránek je www.dso-lanskrounsko.cz a jejich součástí je i sekce „CSS“ v níž 
jsou obsaženy mj. i dokumenty z činnosti CSS. Návštěvnost těchto stránek je jedním z kritérií 
hodnocení Projektu, proto je jejich návštěvnost sledována speciálním nástrojem. Zatím však 
je jejich návštěvnost velmi nízká, přestože na většině obecních webů je na ně odkaz. 
Doporučuji proto umístit odkaz na ně i na ostatních webových stránkách obcí, kde ještě není 
a všem doporučuji občas na tyto stránky zavítat. 

Plnění cílů projektů meziobecní spolupráce 
V rámci Projektu CSS je požadováno, aby bylo realizováno alespoň 5 projektů meziobecní 
spolupráce a dalších projekty byly ve fázi realizace tak, že součet realizovaných projektů a 
projektů v realizaci musí být min. 10. CSS Lanškrounsko má v systému zaevidováno 12 projektů 
meziobecní spolupráce z nichž je již 5 projektů ukončeno (realizováno), 1 projekt je v realizaci, 
2 projekty v přípravě a 4 ve fázi iniciace. Cíl musí být splněn do 31.05.2019 a před námi je tedy 
ještě dosti práce na jeho splnění. 

Informační zpravodaj 
Jedním z požadavků Projektu je pravidelné vydávání informačních zpravodajů CSS. V únoru 
2018 bylo zpracováno již 4. vydání Informačního zpravodaje DSO LANŠKROUNSKO, které bylo 
nahráno do informačního systému projektu. Na základě připomínek odborného pracovníka 
projektového týmu byl zpravodaj drobně graficky upraven a následně v březnu 2018 
uveřejněn na webových stránkách www.dso-lanskrounsko.cz v záložce „CSS“ a odtud je možno 
jej stáhnout. 

Služby pro obce 
Jedním z hlavních cílů Projektu je poskytování služeb obcím, zejména se zaměřením na 
odborné poradenství, které musí tvořit minimálně 50 % sledovaných služeb. O možnostech, 
které mohou obce využívat, byla podána informace na minulých setkáních starostů a postupně 
se většina obcí do jejich využití více či méně zapojila. Jejich množství a zaměření je vykazováno 
formou tzv. aktivit. Podmínkami projektu bylo do konce září 2017 stanoveno, že za čtvrtletí 
činnosti musí CSS vykázat 120 aktivit, přičemž minimálně polovina aktivit musí být z oblasti 
odborného poradenství. Tuto kvótu se nám dařilo plnit. Od 1. října se s přistoupením k nové 
klíčové aktivitě – zadávání veřejných zakázek, se požadavek na počet aktivit zvýšil na 150. 
S přistoupením ke klíčové aktivitě pověřence/specialisty pro ochranu osobních údajů se od 
01.07.2018 zvyšuje počet aktivit na 170, což už je docela vysoké číslo. Doposud se nám dařilo 
úspěšně plnit počty aktivit, ačkoliv v 1. čtvrtletí 2018, jsme museli vyvinout určitou iniciativu, 
aby se tento počet podařilo splnit. Zdálo se mi, jako by na počátku roku obce zapomněly, že je 
zde CSS, které je jim připraveno pomáhat. Situace se trochu zlepšila s blížícím se termínem 
zavedení GDPR. CSS ve spolupráci s odbornou firmou ze Žamberku zorganizovalo 3 kola 
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školení pro obce a jejich příspěvkové organizace. V rámci školení byly poskytnuty vzory 
dokumentů ke GDPR a bylo vysvětleno, jak je aktualizovat. Z reakcí účastníků školení mám 
zpětnou vazbu, že toto školení bylo užitečné. Krátce před nabytím účinnosti GDPR jsem 
prověřoval na webových stránkách obcí splnění informační povinnosti ke sdělení kontaktních 
údajů o pověřenci. Mohu konstatovat, že téměř všechny obce tuto informaci měly na svých 
webech včas, k čemuž jistě přispělo i to, že od CSS obdržely předzpracované dokumenty, jak 
ke zveřejnění, tak i k odeslání na ÚOOÚ. Poněkud horší situace byla u příspěvkových organizací 
(škol), které, až na dvě výjimky, na své weby umisťovaly příslušné informace až po mém 
upozornění v poslední den, někdy i po něm.   
Chtěl bych poděkovat těm obcím, které služby CSS využívají poměrně často a doufám, že tomu 
tak bude i nadále. Byl bych rád, aby se na CSS obracely i ty obce, které služeb CSS využívaly jen 
sporadicky. Souhrnně je možno konstatovat, že požadavek na nadpoloviční množství 
odborného poradenství bez problému plníme. Do tohoto počtu je totiž zahrnuto jak 
poradenství v oblasti dotací, tak i v oblasti fungování orgánů obce, poradenství v oboru 
zadávání veřejných zakázek, ochrany osobních údajů a právní poradenství. V dotačním 
poradenství jsou obce informovány o vyhlášených výzvách a bezplatně je jim zpracována jedna 
žádost o dotaci za rok. Ve fungování orgánů obcí i v právním poradenství jsou, vedle řešení 
konkrétních případů, zpracovávány metodické informace o tématech, která by obce mohly 
zajímat, nebo u nichž byly zjištěny nedostatky. Mohu s radostí konstatovat, že mnohé zjištěné 
nedostatky se postupně daří napravovat. Podrobněji o jednotlivých tématech můžeme 
promluvit v následujících bodech jednání tohoto setkání starostů.  

Nabídky služeb CSS 
Po dobrých zkušenostech ze Žichlínku a Anenské Studánky nabízím možnost přípravy podkladů 
pro jednání zastupitelstva (zpracování stručné důvodové zprávy a návrhu usnesení) a následné 
připomínkování zápisů ze zasedání. Koncept zápisu je možné zaslat na můj mail a během 1-2 
hodin jej obdržíte zpět s vyznačenými návrhy úprav, kdy jen na zapisovateli záleží, zda tyto 
návrhy akceptuje či nikoliv. Nabízím také možnost vypracování smluv k majetkoprávním 
úkonům (prodeje, pronájmy, výpůjčky, propachtování majetku obce) vč. zpracování zveřejnění 
záměru nakládat s majetkem obce na úřední desku úřadu. Další moje nabídka směřuje ke 
zveřejňování dokumentů k veřejným zakázkám na profilu zadavatele. Jedná se o činnost, 
kterou nevykonáváte příliš často a ze zkušenosti vím, že je nutné si zopakovat postupy při práci 
s profilem zadavatele. Pokud by byl o tuto službu zájem, navrhuji sjednocení profilů zadavatelů 
k jednomu poskytovateli, aby nebylo potřebné se učit obsluhu několika nástrojů od různých 
poskytovatelů (v současné době jsou čtyři). V oblasti výběrových řízení nabízí náš tým 
zpracování zadávacích dokumentací k VZMR, účast při otevírání obálek s nabídkami a 
zpracování dalších potřebných dokumentů. 

Hodnocení spokojenosti a kvality 
Pravidla Projektu vyžadují průběžné hodnocení kvality a spokojenosti se službami CSS. Za tím 
účelem obdrželi starostové obcí u prezence anonymní dotazník s otázkami a hodnotící stupnicí 
1-5, tj. známky jako ve škole. Pokud jste služby CSS v uplynulém období nevyužívali, hodnocení 
v otázkách č. 1) a 3) neprovádějte, protože nemáte podle čeho hodnotit, a zaškrtněte zde 
příslušné políčko o nevyužívání služeb. Po vyhodnocení dotazníků bude zpracována souhrnná 
zpráva, která je povinnou přílohou zápisu z dnešního setkání starostů.  
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Novinky v Projektu CSS 
V minulých zprávách o činnosti jsem informoval o zadávacím řízení veřejné zakázky na právní 
služby Projektu, které vypsal SMO ČR. Toto zadávací řízení však muselo být na základě 
rozhodnutí ÚOHS zrušeno, jelikož ÚOHS vyhověl námitce jednoho z neúspěšných uchazečů a 
bylo proto vypsáno nové zadávací řízení. Ani toto druhé zadávací řízení se však kvůli námitkám 
účastníků nepodařilo dotáhnout k uzavření smlouvy o právní pomoci. Tato situace má zatím 
dva důsledky: 

• Ve financování projektu zbývají peníze, které byly rezervovány na právní poradenství. 
SMO ČR v současné době jedná s poskytovatelem dotace o možnosti jejich využití na 
prodloužení Projektu CSS o půl roku. Ještě není zcela jasné, v jakém rozsahu by to bylo 
(kolik úvazků), je však téměř jisté, že Projekt CSS bude prodloužen z původního data 
30.06.2019 na 31.12.2019. 

• SMO ČR jako náhradu právního poradenství umožní obcím, které jsou zapojeny do 
Projektu CSS a nejsou členy SMO ČR, přístup do Právní poradny na webu SMO ČR za 
stejných podmínek, jako mají členské obce, tj. 5 bezplatných dotazů nebo 
dvouhodinových nahlížení do databáze právních odpovědí na dotazy za rok, příp. 
rozšířený přístup za 1.980 Kč + DPH za rok (nečlenské obce platí 9.600 Kč + DPH). 
K tomu bude nutné, abych vám do 31.07.2018 zřídil přístup do Právní poradny. Tato 
záležitost bude předmětem jednání v následujícím bodu programu.  

Tolik zpráva o činnosti za uplynulé období, případné dotazy odpovím v následující rozpravě. 

Předkládá: Jan Šebrle, manažer CSS 

Předneseno v Lanškrouně 28.06.2018 


